

# **Heiland et al.: Changes in nature conservation-relevant participation processes through digitalization**

## **Supplementary Material 1 – Short Questionnaire**

This is a translated version. For the original version formulated in German, please see below.

### **SHORT QUESTIONNAIRE**

#### **Digitization in participation processes for nature conservation planning**

Name:

Institution:

1. In which role(s) are you involved in participation processes?
2. How long have you had experience with participation processes?
3. What type of participatory processes have you mainly been involved in so far? (Please delete as appropriate, multiple answers possible)
  - Legally regulated, prescribed participation processes
  - Informal participation processes or opportunities (also as part of or in addition to formal participation processes)
  - Processes that serve to "politicize" planning and aim to cancel/abandon or significantly modify it, regardless of the legal requirements
  - Others:

4. What types of projects were the participation processes in which you were predominantly involved? (Please delete as appropriate, multiple answers possible)
  - Projects at federal/state/municipal level as the responsible planning authority
  - Local/regional/state or nationwide spatial scope of the projects
  - Projects that have met with broad public interest/projects that have only generated local/regional interest
5. Please give us one or two examples of participatory processes for nature conservation-related planning in which you have been involved.
6. How long do you have experience with digital methods in participation processes
7. Do you design participation processes yourself?
  - If yes: For what purpose do you use digital applications?
  - If no: Which digital applications have you had experience with?

Original questionnaire in German:

**KURZFRAGEBOGEN:**

**Digitalisierung in Beteiligungsprozessen zu naturschutzrelevanten Planungen**

Name:

Institution:

1. In welcher Rolle / in welchen Rollen sind Sie in Beteiligungsprozessen involviert?
2. Wie lange haben Sie Erfahrung mit Beteiligungsprozessen?
3. Welcher Art sind die Beteiligungsprozesse, in denen Sie bisher überwiegend involviert waren? (Unzutreffendes bitte löschen, Mehrfachnennungen möglich)
  - Rechtlich geregelte, vorgeschriebene Beteiligungsprozesse
  - Informelle Beteiligungsprozesse bzw. -angebote (auch im Rahmen von bzw. als Ergänzung zu formellen Beteiligungsprozessen)
  - Prozesse, die der „Politisierung“ von Planungen dienen und ungeachtet der rechtlichen Vorgaben auf deren Abbruch/Aufgabe oder starke Modifizierung abzielen
  - Andere:
4. Welchen Arten von Vorhaben dienten die Beteiligungsprozesse, in denen Sie bisher überwiegend involviert waren? (Unzutreffendes bitte löschen, Mehrfachnennungen möglich)
  - Vorhaben auf Ebene von Bund/Land/Kommune als zuständiger Planungsträger

- Lokale/regionale/landes- oder bundesweite räumlichen Ausdehnung der Vorhaben
  - Vorhaben, die auf ein breites öffentliches Interesse gestoßen sind/ Vorhaben die lediglich lokal/regional Interesse erzeugt haben
5. Bitte nennen Sie uns ein bis zwei Beispiele von Beteiligungsprozessen zu naturschutzrelevanten Planungen, in denen Sie involviert waren.
6. Wie lange haben Sie Erfahrung mit digitalen Methoden in Beteiligungsprozessen
7. Planen Sie selbst Beteiligungsprozesse?
- Wenn ja: Zu welchem Zweck setzen Sie digitale Anwendungen ein?
  - Wenn nein: Mit welchen digitalen Anwendungen haben Sie Erfahrung gemacht?